



КУЛЬТУРНЕ ЖИТТЯ ОДЕЩИНИ НА СТОРІНКАХ ПРЕСИ

Вип. 7 (1-31 липня 2025 р.)

Бібліотечна справа. Промоція читання

Кракалія Р. Водоспад захоплення та щирости : [з нагоди ювілею худож. Лариси Дем'янишиної в Одес. обл. універс. наук. б-ці ім. М. Грушевського відбувся її твор. вечір] / Роман Кракалія // Чорномор. новини. – 2025. – 24 лип. – С. 3 : фот. – (Мистецтво. Імена. Визнання).

Візуальні мистецтва. Фотовиставки

Барац Г. Виставка Олександра Горенштейна : [31 лип. в Міжнар. культур. центрі «Юніон» відкриється худож. вист. О. Горенштейна] / Григорій Барац // Веч. Одеса. – 2025. – 17 лип. – С. 6 : фот. – (Анонс).

Гудима М. «Пелюстки каштанових квітів» : [вист. живопису під такою назвою працює до 25 лип. в арт-просторі Універс. чит. зали (вул. Європейська, 67)] / Марія Гудима // Веч. Одеса. – 2025. – 17 лип. – С. 6 : фот. – (Вернісаж).

Гудима М. «Планети» : [вист. під такою назвою працює в галереї Літнього театру Міськ. саду. Твори живопису і графіки представила Злата Гончарова] / Марія Гудима ; фот. Олега Владимировського // Веч. Одеса. – 2025. – 10 лип. – С. 5 : фот. – (Виставки).

Гудима М. Від гудзиків до емальованих табличок : [в галереї Літнього театру Міськ. саду відбулась друга конф. «Одеські колекції»] / Марія Гудима ; фот. Степана Алехана // Веч. Одеса. – 2025. – 24 лип. – С. 6 : фот. – (Що нового?).

Гудима М. Трансильванські чари та українські хвилювання : [вист. худож. Олени Сердюченко відкрилась в б-ці ім. Е. Багрицького] / Марія Гудима ; фот. Олега Владимировського // Веч. Одеса. – 2025. – 24 лип. – С. 5 : фот. – (Виставка).

Запрошує Олександр Горенштейн : [у Міжнар. культур. центрі Уніон відкривається вист. худож. О. Горенштейна. Кошти, отримані від продажу картин буде передано на користь ЗСУ] // Веч. Одеса. – 2025. – 24 лип. – С. 6 : фот. – (Виставка).

Мар'їна Г. Мрія варта дії: [вист. Катерини Машошиної «Про мрію» працює в арт-просторі «Діалоги», що на Соборній площі, 2] / Галина Мар'їна ; фот. Сніжани Павлової // Веч. Одеса. – 2025. – 10 лип. – С. 5 : фот. – (Виставки).

Рибак А. Як передати стан душі : [17 лип. в галереї Арт-Одеса відкриється фотовист. робіт Михайла Рибак] / Аркадій Рибак // Веч. Одеса. – 2025. – 17 лип. – С. 5 : фот. – (Пам'ять).

Духовно-релігійне життя

Допоможімо Свято-Петропавлівському храму служити українською! : [23 лип. 2024 р. прихожани храму с. Лиманське прийняли рішення про перехід парафії до складу Одес. єпархії Православ. церкви] // Вперед. – 2025. – 11-17 квіт. – С. 3 : фот. – (Не будьмо байдужими!).*

Комісаренко С. Дзвін із корабельних ринд : хто і як створює музику на дзвіниці у центрі Одеси : [які дзвони лунають із дзвіниці Свято-Архангело-Михайлівського жіноч. монастиря] / Світлана Комісаренко // Одес. життя. – 2025. – 23 лип. – С. 16 : фот. – (Моя Одеса).

Культурні проєкти. Свята

Буковська Н. Роздільнянській школі мистецтв – 55! : [як Роздільнян. шк. мистецтв святкує своє 55-річчя!] / Наталія Буковська // Вперед. – 2025. – 20-26 черв. – С. 3 : фот. – (Культура).*

Дімерлі М. Фестиваль «59 секунд» : історія, вплив та майбутнє : [ексклюзив. інтерв'ю з заснов. Міжнар. арт-проєкту Іриною Даниловою] / Майя Дімерлі // Веч. Одеса. – 2025. – 24 лип. – С. 3 : фот. – (Ексклюзив «ВО»).

Іщук І. Театральний «Позитив» на сцені будинку клоунів : [в Одесі відбувся 3-й Всеукр. дит.-молодіж. театр. фестиваль «Позитив», на який зібрались театр. колективи з різних регіонів України] / Інна Іщук // Веч. Одеса. – 2025. – 3 лип. – С. 5 : фот. – (Фестиваль).

Конкурс молодих поетів : [Департамент культури, національностей, релігій та охорони об'єктів культур. спадщини Одес. облдержадмін. оголосив прийом заявок на здобуття літ. премії ім. В. Мороза] // Чорномор. новини. – 2025. – 17 лип. – С. 3.

Непомняща О. «Майбутнє планети у наших руках» : [підбито підсумки Міжнар. екол. конкурсу дит. малюнка «Майбутнє планети у наших руках»] / Олеся Непомняща // Вперед. – 2025. – 9-15 трав. – С. 3 : фот. – (Міжнародний екологічний. конкурс дитячого. малюнка).*

Почесне звання «народний» підтверджено! : [твор. колективи Роздільнян. Палацу культури отримали звання «народний» («сразковий»)] // Вперед. – 2025. – 13-19 черв. – С. 3 : фот. – (Таланти твої, Роздільнянщино!).*

Своїм співом підкорили журі : [24-25 трав. в Овідіоп. Центрі культури та дозвілля відбувся III-й фестиваль-конкурс «Максізірка» на честь загиблого воїна ЗСУ Максима Браславського] / Сучас. Авангард. – 2025. – 30 трав. – С. 4 : фот. – (Культура).

Святковий концерт з нагоди ювілею Роздільнянської школи мистецтв : [у Роздільнян. Палаці к-ри відбувся концерт, присвяч. 55-річчю школи мистецтв] // Вперед. – 2025. – 20-26 черв. – С. 1 : фот. – (Культура).*

Свято традицій і добра : У Роздільній відзначили Івана Купала : [23 черв. біля Роздільнян. Палацу культури відбулось яскраве та колоритне святкування Івана Купала] // Вперед. – 2025. – 27 черв.-3 лип. – С. 1 : фот. – (Звичай та обряди).*

Суслов О. Такі фестивалі об'єднують народи : [твор. колективи Центру культур. послуг Авангард. селищ. ради представили Україну на нац. фольклор. фестивалі в с. Шерпни Республіки Молдова] / Олег Суслов ; фот. Олега Владимировського // Веч. Одеса. – 2025. – 10 лип. – С. 2 : фот. – (У громадах області).

* Позиції, які не увійшли до попередніх випусків.

Фестиваль, який об'єднав народи : [твор. колективи Центру культур. послуг Авангард. Селищ. Ради з честю представили Україну на нац. фольклор. фестивалі, який відбувся в Молдові] / Сучас. Авангард. – 2025. – 21 лип. – С. 4 : фот. – (Культура).

Музейна справа. Пам'ятники. Охорона культурної спадщини

Забіянов Є «Паперові крила» Ірини Резніченко : [під такою назвою 26 лип. у залі Музею укр. кн. обл. універс. наук. б-ки відкрито вист. графіки Ірини Резніченко, худож. живе та працює в Норвегії] / Євген Забіянов // Чорномор. новини. – 2025. – 31 лип. – С. 3 : фот. – (Митець і час).

Забіянов Є. «Графіка сенсів», або коли мистецтво промовляє тишею : [під такою назвою з 14 черв. в Музеї укр. кн. Одес. обл. універс. наук. б-ки ім. М. Грушевського відкрито персон. вист. худож. Тетяни Маслової] / Євген Забіянов // Чорномор. новини. – 2025. – 3 лип. – С. 3 : фот. – (Спадщина. Проекти. Імена).

Кракалія Р. Ключ, що відкриває чужі міста : [у залі Музею укр. кн. обл. універс. наук. б-ки відкрито вист. графіки Ірини Резніченко «Паперові крила»] / Роман Кракалія // Чорномор. новини. – 2025. – 31 лип. – С. 3 : фот. – (Митець і час).

Кудляч В. З когорт «бойчуків» : [27 лип. Музей сучас. мистецтва Одеси продовжить цикл лекцій про фундаторів одес. худож. шк.] / Володимир Кудляч // Чорномор. новини. – 2025. – 17 лип. – С. 3 : фот. – (Мистецтво. Література. Імена).

Тиша в залах, тріщини на стінах : Чи допоможуть італійські гроші реставрувати одеські музеї? : [Україна отримає грант у розмірі 27,5 млн євро від Італії для відновлення культур. спадщини] // Одес. життя. – 2025. – 9 лип. – С. 1, 3 : фот. – (Відновлення Одеси).

Черненко К. Місце, де оживає історія : [як Балтський іст. музей вражає організацією екскурсій та багатством експонатів] / Катерина Черненко // Чорномор. новини. – 2025. – 3 лип. – С. 3 : фот. – (Спадщина. Проекти. Імена).

Ясіна Ю. Освітній фронт і простір нових візій : [в Одес. нац. худож. музеї відкрилася експозиція «Плеяди : до 160-річчя «Греківки»] / Юлія Ясіна // Чорномор. новини. – 2025. – 3 лип. – С. 3 : фот. – (Спадщина. Проекти. Імена).

Національні культури

Подорож до села Надрічне на свято Примул сноп : у чому воно, молдавське щастя? : [як жителі с. Надрічне Бородинської громади Болград. р-ну відзначають свято початку жнив] / сторінку підгот. Юлія Валієва // Одес. життя. – 2025. – 23 лип. – С. 7 : фот. – (Райони Одещини: від Дунаю до Поділля).

Чули? Дід Єньо вже вирушив із села Євгенівка за снігом : Як українські болгари зберігають легенди та обряди на Одещині : [у с. Євгенівка Бородин. громади ще досі живий обряд унікал. болгар. свята Єньовдень] / сторінку підгот. Антоніна Бондарева // Одес. життя. – 2025. – 30 лип. – С. 6 : фот. – (Райони Одещини: від Дунаю до Поділля).

Театрально-концертне життя. Цирк

Відлуння вистав : відгуки : [відгуки одеситів та гостей міста про вистави та репертуар Одес. акад. театр юного глядача ім. Ю. Олеші] // Пульс театру. – 2025. – 7 лип. – С. 5-7 : фот.

Владимирський О. Ансамбль «Мозаїка» : життя у стилі фолк : [в Одес. обл. філармонії ім. Д. Ойстраха ансам. «Мозаїка» представив свою нову муз. програму] / Олег Владимирський ; фот авт. // Веч. Одеса. – 2025. – 3 лип. – С. 6 : фот. – (Концерт).

Гудима М. Грек – Водяник та Лукаш – композитор : [в Одес. нац. театрі опери і балету відбулась прем'єра сучас. балет. перфомансу Lisova] / Марія Гудима ; фот Володимира Екімбашия // Веч. Одеса. – 2025. – 3 лип. – С. 6 : фот. – (Прем'єра).

Гудима М. Коли персонажі проти автора : [перші покази комед. трилеру Бена Елтона Rorscott відбулись в Одес. обл. акад. драм. театрі] / Марія Гудима ; фот. Олега Владимировського // Веч. Одеса. – 2025. – 24 лип. – С. 5 : фот. – (Прем'єра).

Згадки про гастролі : [які вистави підготував Одес. акад. театр юного глядача для гастрол. туру] // Пульс театру. – 2025. – 7 лип. – С. 4 : фот.

Історія театру : знані та забуті факти : [коли, де, і як створювався Одес. акад. театр юного глядача ім. Ю. Олеші] // Пульс театру. – 2025. – 7 лип. – С. 2, 3 : фот.

Левкович С. «Що може бути важливішим за дітей?» : [на сцені Одес. акад. укр. муз.-драм. театру ім. В. Василька кіношк. «Не по-дитячому» показала оригін. версію відомої казки «Пітер Пен»] / Софія Левкович ; фот. Олега Владимировського // Веч. Одеса. – 2025. – 10 лип. – С. 5 : фот. – (Прем'єра).

Левкович С. Молодий. І академічний! : [Одес. театр юного глядача ім. Ю. Олеші отримав статус «академічний»] / Софія Левкович // Веч. Одеса. – 2025. – 10 лип. – С. 6 : фот. – (Вітаємо!).

Левкович С. Тріо рогоносців і танцюючий Вогонь : [свій 78-й сезон Одес. акад. театр муз комедії ім. М Водяного завершив показами вистави «Очарований Боккаччо»] / Софія Левкович ; фот. Олега Владимировського // Веч. Одеса. – 2025. – 17 лип. – С. 5 : фот. – (Прем'єра).

Мар'їна Г. Врятувати братика Іванка : [до репертуару Одес. акад. театру ляльок увійшла вистава за укр. нар. казкою «Гуси-лебеді»] / Галина Мар'їна ; фот. Олега Владимировського // Веч. Одеса. – 2025. – 17 лип. – С. 5 : фот. – (Вистава).

Мар'їна Г. Чорна-чорна карета українського Дракули : [у залі Одес. Будинку клоунів відбувся показ вистави кінотеатр. лабораторії «Ілюзіон» під назвою «Український Дракула»] / Галина Мар'їна ; фот Олега Владимировського // Веч. Одеса. – 2025. – 31 лип. – С. 5 : фот. – (Прем'єра).

Ясіна Ю. Його світочі – театр і людяність. : [9 лип. на фасаді Одес. акад. укр. муз.-драм. театру ім. В. Василька відкрито пам'ятну дошку нар. артистові України Г. Р. Осташевському] / Юлія Ясіна // Чорномор. новини. – 2025. – 17 лип. – С. 1 : фот. – (Вшанування).

Туризм

Чумацький хрест, «бугайове молоко» та смачні струдлі : Як живе село Тимкове на Одещині : [на Кодимщині приваблюють туристів стежками «Шпакового шляху» – маршрутом, яким у давнину йшли чумацькі каравани до Криму та інш. міст] / сторінку підгот. Любов Кузьменко / Одес. життя. – 2025. – 9 лип. – С. 10 : фот. – (Райони Одещини: від Дунаю до Поділля).

Культурне життя Одещини на сторінках преси [Текст] : бібліогр. список / Одес. обл. універс. наук. б-ка ім. М. Грушевського, Від. інформації з питань культури, мистецтва та зв'язків з громадськістю ; [підгот. та комп'ют. набір О. Л. Попова ; ред. О. М. Ласкевич ; відп. за вип. О. Л. Попова]. – Одеса, 2025. –

Вип. 7 (1-31 липня 2025 р.). – 2025. – 4 с. ; 15х21. – 10 прим.: б. ц.

О ООУНБ. Зам. № 30 від 12.08.2025 р. Тираж 10 прим.